
 

Kärdla Lasteaia hoolekogu protokoll 
 

15. jaanuar 2025 (algus 17:00), Kärdla Lasteaias 

Osalesid: Tiina Hinno, Ivi Remmelg, Ingrid Prikk, Merle Salusoo, Roman Lukas, Sirje Soop, Mari 

Orgusaar, Ragne Tamsalu, Mikk Mähar, Tuuli Tammla, Meren Aru. 

 

1. Hoolekogu juhatuse valimine 

Seoses hoolekogu uue koosseisuga on kohane valida ka uus juhatus. 

Tuuli Tammla on nõus juhatuse esimehena jätkama. Protokollija ametikoha osas seati 

kandidaadiks Meren Aru. 

 

Otsus: Hoolekogu esimeheks Tuuli Tammla ja protokollijaks Meren Aru. 

 

2. Kärdla Lasteaia arengukava heakskiitmine 

Arengukava perioodiks 2024 – 2028 on saadetud hoolekogu liikmetele eelnevalt tutvumiseks. 

Hoolekogu tundis huvi, kuidas toimub lasteaia arengu- jm eesmärkide täitmise hindamine. 

Tiina Hinno selgitas, et lasteaed esitab vallale igal kevadel aruande. Välishindamist ei toimu. 

Lisaks tekkis arutelu eripedagoogi, sotsiaalpedagoogi, lastepsühholoogi jt spetsialistide 

leidmisega. Ivi Remmelg, Tiina Hinno ja Ingrid Prikk selgitasid, mida on seni tehtud ja 

tulevikus plaanis teha olukorra parandamiseks. Alates 6. jaanuarist on logopeed 0,5 

koormusega (Maia Jõpiselg). Vallal on plaanis luua kompetentsikeskus, kuhu koondatakse kõik 

sarnased spetsialistid, ning mis hakkab valla haridusasutusi toetama.  

Kompetentsikeskuse määrus on vallavolikogus esimesel lugemisel. 

Roman Lukas tegi ettepaneku, et lasteaia arengukava võiks anda ülelugemiseks ka koolidele, 

et tõhustada koostööd. Tiina Hinno ja Ivi Remmelg selgitasid, et täna on koostöö koolidega 

heal tasemel. Ootuste ja nõuete ühtlustamine toimub regulaarselt. Igale koolieelikule 

koostatakse koolivalmiduse kaart.  

Mikk Mähar leidis, et koostööd saaks tõhustada ka huvihariduse osas. Infot võimalike 

huviringide kohta on keeruline leida. 

 

Otsus: Kärdla Lasteaia arengukava heaks kiidetud hoolekogu poolt. 

 

3. Uus alushariduse seadus. 

2025. aasta septembris jõustub alushariduse seadus, mis lisaks lasteaedadele laieneb ka 

hoidudele. Tiina Hinno andis ülevaate eesseisvatest muudatustest. Sõimerühmad kaovad, 

tekivad hoiurühmad. Iga lasteaed loob endale tulevikus õppekava. Uuest seadusest lähtuvalt 

peab olema uus õppekava valmis septembriks 2026. 2025. aasta saab olema üleminekuaasta.  

 

Otsus: Info teadmiseks võetud. 

 



4. Muud teemad: 

 

a. Pildistamise teenus lasteaias. 

Peopildistamine oli 2024. aasta jõuludel uut moodi. Tiina Hinno palub küsida rühma 

teiste vanemate käest, kas see sobis. Kulu oli lasteaiale 550 EUR. Pildistamise vajadus 

on ka lasteaia lõpupeol. Kas jõulupeo pildistamise kulu võiks katta lapsevanemad?  

Lisaks on tulnud vanematelt märguandeid, et KUMA pildistamise hind ja kvaliteet ei 

vasta ootustele. Küsimus – kas loobume KUMA pildistamisest? Kas edaspidi vaid 

rühmapilt? Uurida, mis on rühma vanemate arvamus pildistamise teemadel. 

b. Mikk Mähar uuris, miks koolivaheaegadel ei toimu muusika ja liikumise tundi? Sest et 

lapsed saaksid nautida vabamängu, lapsed ka vaheaegadel puuduvad rohkem, samuti 

aitab see koormust juhtida. 

c. Mikk Mähar küsis lõunaune/puhkuse kohta. Tiina Hinno, Ingrid Prikk ja Merle Salusoo 

selgitasid, et magamine pole kellelegi kohustuslik. Kui vanema soov on, et laps ei 

maga, siis laps kuulab muinasjutu koos rühmakaaslastega, kuid seejärel suunatakse 

mänguruumi teiste vaiksemate tegevuste juurde. 

d. Mikk Mähar küsis haigete laste lasteaeda toomise kohta. Osa vanemaid on mures, et 

lasteaias lapsed nakatuvad sageli. Lasteaia esindajad ja ka teiste rühmade vanemate 

esindajad selgitasid, et kahjuks sage haigestumine on esimeste lasteaia aastate 

lahutamatu osa. Samas on ootus, et lapsevanemad on vastutustundlikud, haiged ja 

nakkusohtlikke lapsi lasteaeda ei too ning hoiavad seeläbi nii enda laste, teiste laste 

kui ka lasteaia personali tervist. 


